

التاريخ: 2023/12/07

بنك قطر الدولي الإسلامي يوقع مذكرة تفاهم مع ماستر كارد كجزء من انخراط البنك في تنفيذ مضامين الاستراتيجية الثالثة للقطاع المالي التي أطلقها مصرف قطر المركزي

د. الشيبي: الدولي الإسلامي يوقع مذكرة تفاهم مع ماستر كارد كجزء من انخراط البنك في تنفيذ مضامين الاستراتيجية الثالثة للقطاع المالي التي أطلقها مصرف قطر المركزي

الجبالي: نتطلع إلى الاستفادة من أحدث التقنيات لدينا وخبرتنا الواسعة في مجال المدفوعات عبر الحدود لدعم الدولي الإسلامي في تقديم خدمات تحويلات مالية سريعة وسلسة وآمنة.

وقع الدولي الإسلامي وشركة ماستر كارد على مذكرة تفاهم تقضي بالعمل على إقامة علاقة استراتيجية بين الطرفين في خطوة تستهدف في مرحلة أولى التركيز على تطوير القنوات الرقمية للبنك في مجال عمليات الحوالات والمدفوعات الدولية.

ويأتي هذا الحدث في إطار خطة العمل التي ينفذها الدولي الإسلامي في مجال التحول الرقمي، والتي تتناغم مع الاستراتيجية الرقمية التي يتبعها مصرف قطر المركزي في مجال التحول الرقمي الشامل في القطاع المصرفي، كما أن هذه الاتفاقية تخدم هدف توسيع قاعدة العملاء من خلال تطوير خدمات الحوالات الدولية.

ووقع على مذكرة التفاهم د.عبدالباسط أحمد الشيبي الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي والسيد خالد الجبالي الرئيس الإقليمي لشركة ماستركارد في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا.

وجرت مراسم التوقيع في مقر الدولي الإسلامي بشارع حمد الكبير بحضور أعضاء الإدارة العليا للبنك وعدد من المسؤولين رفيعي المستوى من شركة ماستر كارد.

وصرح د. الشيبي بهذه المناسبة قائلاً: "نحن اليوم سعداء للغاية بالتوقيع على مذكرة التفاهم هذه مع شريك عالمي هام وموثوق على غرار ماستر كارد ونود أن نشكرهم على اهتمامهم بتطوير التعاون معنا وتعزيزه على صعيد استراتيجي في الفترة المقبلة".

وأكد: "بإن مذكرة التفاهم التي تم توقيعها مع ماستر كارد هي جزء من انخراط الدولي الإسلامي وتفاعله مع تنفيذ مضامين الاستراتيجية الثالثة للقطاع المالي التي أقرها مصرف قطر المركزي مؤخراً، بكل ما تحمله من مبادئ وعناوين ومحاور، والتي تهدف إلى تحقيق المزيد من التطوير والازدهار في القطاع المالي من كافة الجوانب، ولاسيما جوانب الابتكار والتحول الرقمي والاستدامة.

إننا إذ نسجّل تقديرنا الكبير لما ورد في الاستراتيجية الثالثة للقطاع المالي فإننا نؤكد على أهمية الركائز الأربعة التي تضمنتها والتي تضع القطاع المصرفي على الطريق الصحيح لاسيما في مجال الابتكار والتحول الرقمي وتعزيز الاستدامة.

وأضاف: "إن علاقاتنا مع ماستر كارد علاقات قديمة متجذرة ونسجنا عبر سنوات طويلة علاقة تعاون مشترك ذات أبعاد مختلفة ونسعى عبر هذه المذكرة لتعزيز علاقات العمل والتعاون بما يخدم الطرفين".

وأشار الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي إلى:" أن مذكرة التفاهم التي تم توقيعها اليوم تركز بشكل أساسي على تطوير قنواتنا الرقمية في مجال عمليات الحوالات والمدفوعات الدولية، ونحن نطمح إلى الاستفادة من الحلول المتقدمة التي توفرها ماستركارد في هذا الجانب، ونعمل لأن نكون من أوائل البنوك في قطر التي تستخدم حلول ماستركارد في مجال الحوالات العابرة للحدود، بما ينقلنا إلى مستوى جديد من العمل بهذا المجال".

وتابع:" إنه مع توقيع مذكرة التفاهم هذه مع ماستر كارد ستنطلق ورشة عمل مشتركة تركز على كيفية التنفيذ، واستكشاف طرق العمل المشترك المختلفة، وسيتم صياغة برتوكولات عمل ووسائل محددة للتنفيذ بين المختصين من الجانبين، ما ينقل ما تنص عليه مذكرة التفاهم إلى حيز الواقع والوجود الفعلي، وهو ما نأمل أن يختبره عملاؤنا على صعيد الخدمات المشمولة على أرض الواقع في الأفق المنظور".

ونوه د. الشيبي إلى: "أن الدولي الإسلامي لمس رغبة وتعاوناً من ماستر كارد لتعزيز العمل المشترك ما يدفعنا للتفاؤل بأن نحقق المزيد في تنفيذ خططنا في مجال التحول الرقمي، ويجعلنا نبني على ما قمنا بإنجازه في السنوات الماضية والذي دفع بخططنا التشغيلية قدماً إلى الأمام، وارتقى بالكفاءة التشغيلية التي نعمل وفقها إلى مستويات متميزة".

وإذا أعرب الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي عن الشكر والتقدير لشركة ماستر كارد ممثلة بالسيد خالد الجبالي والمسؤولين المرافقين له وأكد بأنه على ثقة بأن جهود فريق عمل الدولي الإسلامي وماستر كارد المكلفين بالعمل المشترك المنصوص عليه في مذكرة التفاهم ستتكل بالنجاح ما يسهم في نقل المذكرة إلى حيز التنفيذ.



بدوره السيد خالد الجبالي صرح على هامش التوقيع على مذكرة التفاهم قائلا: "يسر ماستركارد تعزيز شراكتها طويلة الأمد مع الدولي الإسلامي، أحد البنوك الرائدة في قطر. ونحن نتطلع إلى الاستفادة من التكنولوجيا المتطورة لدينا وخبرتنا الواسعة في مجال الخدمات المصرفية الرقمية والمدفوعات عبر الحدود لدعم البنك في تقديم خدمات تحويلات سريعة وسلسة وآمنة، كما أننا حريصون على استكشاف فرص جديدة للتعاون في المجالات ذات الاهتمام المشترك للمساعدة في تسريع عملية التحول الرقمي للبنك".

وشدد على: "أن أهمية قطر كسوق حيوي لماستركارد حيث يشهد القطاع المصرفي الديناميكي في قطر نمواً سريعاً وتطوراً مستمراً، وتتعاون ماستركارد مع مؤسسات مالية رائدة مثل الدولي الإسلامي لدعم رحلة التحول الرقمي الديناميكي هذه بينما نعمل من أجل مستقبل متقدم ومستدام".

وأشار السيد الجبالي إلى: "أنه من خلال الوصول إلى 90% من سكان العالم عبر أكثر من 140 سوقًا لتلقي المدفوعات، تتيح ماستر كارد للبنوك أن تقدم لعملائها طريقة سريعة ومرنة لإرسال واستلام المدفوعات دوليًا، وبفضل حلول الخدمات العابرة للحدود من ماستركارد يمكن للبنوك تقديم خدمة تسليم المدفوعات الدولية في الوقت الفعلي تقريبًا في أكثر من 50 سوقًا لعملائها من الأفراد والشركات الصغيرة، مع ارتفاع متواصل في عدد هذه الأسواق".



Date: 07/12/2023

QIIB and Mastercard Sign Memorandum of Understanding to Develop Digital Channels for International Remittances

- Al-Shaibei: Our relationship with Mastercard is longstanding, and through this memorandum, we aim to enhance it for mutual benefit.
- Elgibali: We look forward to leveraging our cutting-edge technology and extensive experience in cross-border payments to support QIIB in providing fast, seamless, and secure remittance services.

DOHA: Qatar International Islamic Bank (QIIB) and Mastercard signed a Memorandum of Understanding (MoU) today to establish a strategic partnership. The agreement builds on the long-standing collaboration between the two parties.

In the initial stage, the focus will be on developing the bank's digital channels for international remittances and payments.

The move is part of the digital transformation plan implemented by QIIB in line with Qatar Central Bank's strategy for a comprehensive digital transformation of the banking sector.

This agreement also serves the goal of expanding the bank's customer base through the development of international remittance services.

The Memorandum of Understanding was signed by Dr. Abdulbasit Ahmed Al-Shaibei, CEO, QIIB, and Mr. Khalid Elgibali, Division President, Middle East & North Africa, Mastercard.

The signing ceremony took place at QIIB headquarters on Grand Hamad Street in Doha in the presence of the bank's senior management and several high-level officials from Mastercard.

Dr. Al-Shaibei stated, "We are extremely pleased today to sign this Memorandum of Understanding with such an important and trusted global partner as Mastercard. We would like to thank them for their interest in developing cooperation with us and enhancing it strategically in the coming period."



He noted, "Our relationship with Mastercard is deeply rooted, and over the years, we have woven a relationship of mutual cooperation with various dimensions. Through this memorandum, we seek to strengthen these working relationships for the benefit of both parties."

Dr. Al-Shaibei said, "The Memorandum of Understanding signed today primarily focuses on the development of our digital channels in the field of international remittances and payments.

"We aspire to leverage the advanced solutions provided by Mastercard in this regard and aim to be among the first banks in Qatar to use Mastercard solutions in cross-border remittances, taking us to a new level of operation in this area."

He continued, "With the signing of this Memorandum of Understanding with Mastercard, a joint workshop will be launched to focus on implementation methods and explore various joint working approaches.

"Protocols and specific means of implementation will be formulated by experts from both sides, translating the Memorandum of Understanding into reality and actual existence, which we hope our clients will experience in the foreseeable future.

"QIIB has sensed the desire and cooperation from Mastercard to enhance joint work, pushing us to be optimistic about achieving more in the implementation of our digital transformation plans. It shows what we have accomplished in previous years, propelling our operational plans forward and raising the operational efficiency we work towards to exceptional levels."

Expressing gratitude and appreciation for Mastercard, represented by Mr. Khalid Elgibali and the accompanying officials, Dr. Al-Shaibei stated, "I am confident that the joint discussions stipulated in the Memorandum of Understanding between QIIB and Mastercard's working team will be successful, contributing to the transition of the negotiation process into implementation."

On the sidelines of the MoU signing ceremony, Mr. Khalid Elgibali stated, "Mastercard is pleased to strengthen its long-term partnership with QIIB, a leading bank in Qatar. We look forward to leveraging our cutting-edge technology and extensive experience in cross-border payments to support the bank in providing fast, seamless, and secure remittance services. We are also keen to explore new opportunities for collaboration in areas of common interest to help accelerate the bank's digital transformation journey."

Emphasizing the importance of Qatar as a vital market for Mastercard, he added, "Qatar's dynamic banking sector is undergoing rapid growth and continuous evolution. Mastercard is partnering with leading financial institutions like QIIB to fuel this dynamic digital transformation journey as we work towards a connected, inclusive, and sustainable future."



Reaching 90% of the world's population across 140+ receive markets, Mastercard enables banks to offer their customers a fast and flexible way to send and receive payments internationally. With Mastercard's Cross-Border Services solutions, banks can offer near real-time delivery of international payments in over 50 markets for their individual and small business customers, with the number of markets continuing to grow.

About Mastercard Cross-Border Services

Mastercard and the circles design are registered trademarks of Mastercard International Incorporated. © 2023 Mastercard. Cross-Border Services may be provided by Mastercard Transaction Services Corp. through its subsidiaries and affiliates. In some jurisdictions services may be provided by subsidiaries or affiliates that hold licenses to engage in money transmission. For a list of those jurisdictions, see crossborder.mastercard.com/licenses. Terms and conditions apply.

Services are subject to availability and certain restrictions, and Mastercard reserves the right to change, from time to time, in Mastercard's sole discretion, the design, operation and functionalities of, and services comprising, the Cross-Border Services. Alternate designs, operations and functionalities of, and services comprising, Cross-Border Services may be available, from time to time, to participants on separate terms outside of what is represented here. The availability, operations and functionalities of, and services comprising, Cross-Border Services may vary by location.

Mastercard makes no representations as to any aspect of the service provided by third parties.

Mastercard Cross-Border Services is a suite of products offered in the US by Mastercard Transaction Services (US) LLC u/a/n New York Bay Remittance, NMLS ID# 900705, licensed as a Money Transmitter by the New York State Department of Financial Services, or through its licensed subsidiaries.

About Mastercard (NYSE: MA) www.mastercard.com

Mastercard is a global technology company in the payments industry. Our mission is to connect and power an inclusive, digital economy that benefits everyone, everywhere by making transactions safe, simple, smart and accessible. Using secure data and networks, partnerships and passion, our innovations and solutions help individuals, financial institutions, governments and businesses realize their greatest potential. With connections across more than 210 countries and territories, we are building a sustainable world that unlocks priceless possibilities for all.